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dr Andrzej Rataj 

Radny Miasta Poznania 

 

 

 

Poznań, dnia 17 lipca 2021 roku 

Numer: 27 / 2021 

 

Szanowny Pan 

Jacek Jaśkowiak 

Prezydent Miasta Poznania 

 

INTERPELACJA 

 

w sprawie: funkcjonowania na terenie Poznania państwowego powszechnego systemu 

wczesnego ostrzegania przed zagrożeniami i sytuacjami kryzysowymi  

 

Na podstawie art. 23 ust. 1 i art. 24 ust. 3 i 4 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie 

gminnym (Dz. U. z 2020 roku, poz. 713 ze zmianami) i § 13 ust. 1 uchwały numer 

LXXX/1202/V/2010 Rady Miasta Poznania z dnia 9 listopada 2010 roku w sprawie Statutu 

Miasta Poznania (Dz. Urz. Woj. Wlkp. z 2020 roku, poz. 6997), uprzejmie proszę 

o odpowiedź na niniejszą interpelację. 

 

Stan faktyczny 

 

W coraz większym zakresie dochodzi do zmian klimatycznych, również w naszym mieście. 

Ekstremalne zjawiska pogodowe, takie jak nagłe opady deszczu lub wichury, które 

obserwujemy i których doświadczamy w ostatnich latach, powodują ogromne szkody 

i zakłócenia normalnego funkcjonowania. Przy obecnym poziomie rozwoju są możliwości 

wcześniejszego stwierdzenia znacznej części nadchodzących zjawisk, dzięki czemu możliwe 

jest wcześniejsze ostrzeżenie mieszkańców, właścicieli nieruchomości i przedsiębiorców 

przed nadchodzącymi problemami.  

 

Obecnie funkcjonuje państwowy powszechny system wczesnego ostrzegania, którego 

najważniejszym przejawem dla każdego jest możliwość przesyłania krótkich wiadomości 
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tekstowych SMS z odpowiednim komunikatem dla użytkowników telefonów komórkowych 

na danym obszarze. Dzięki temu ostrzeżone osoby mogą odpowiednio zaplanować swoje 

działania, uniknąć ryzyka i zabezpieczyć siebie, swoich bliskich i swoje mienie. 

 

Niestety w przypadku wielkiej niszczącej nawałnicy w Poznaniu w dniu 22 czerwca 2021 

roku, gdy doszło do setek uszkodzeń albo zniszczeń mienia, będącego własnością prywatną 

albo publiczną, nie zostało przekazane ostrzeżenie. Natomiast w przypadku o wiele 

mniejszych zdarzeń w dniach 30 czerwca 2021 roku, 8 lipca 2021 roku i 14 lipca 2021 roku 

zostały przekazane komunikaty wskazujące na burze, ulewny deszcz, silny wiatr i lokalnie 

grad. 

 

System wczesnego ostrzegania pozostaje w gestii władz państwowych. Skoro jednakże jest 

problem z jego funkcjonowaniem, przynajmniej na terenie Poznania, to warto podjąć 

inicjatywy mające na celu wyjaśnienie problemu, zbadanie zaniechań, motywowanie 

właściwych jednostek do pozytywnych zmian i ewentualnie do ochrony naszej poznańskiej 

społeczności przez wprowadzenie innych rozwiązań ostrzegających. 

 

Pytania 

 

Zwracam się zatem z prośbą o odpowiedź na następujące pytania: 

 

1) czy właściwa jednostka organizacyjna Miasta Poznania pozostaje w stałych relacjach 

z jednostką państwową zajmującą się powszechnym systemem wczesnego ostrzegania, 

 

2) czy właściwa jednostka organizacyjna Miasta Poznania podjęła interwencję w jednostce 

państwowej zajmującej się powszechnym systemem wczesnego ostrzegania, w celu 

wyjaśnienia dlaczego nie zostało przekazane ostrzeżenie przed nawałnicą w dniu 22 

czerwca 2021 roku dla użytkowników telefonów komórkowych na obszarze Poznania, 

 

3) czy byłoby możliwe, kiedy byłoby możliwe i w jaki sposób byłoby możliwe 

zaangażowanie właściwych jednostek organizacyjnych Miasta Poznania w polepszenie 

funkcjonowania państwowego powszechnego systemu wczesnego ostrzegania na terenie 

Poznania, wobec obecnych problemów z jego funkcjonowaniem. 

 

 

(-) Andrzej Rataj 


